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Razgovarali ~elnici HSS-NHI-ja i HSP-a

Hrvatska jedinica 
samo u oba entiteta

U ovom trenu-
tku, ono {to je na-
jva`nije, sva pri~a
o hrvatskoj feder-
alnoj jedinici za
nas i dalje obu-
hvata cijelu terito-
riju BiH i interes
je svih Hrvata,
izjavio je predsje-
dnik HSS-NHI-ja
Ante ^olak nakon
sastanka u Mosta-
ru sa ~elnikom
HSP-a Zvonkom
Juri{i}em.

- @elimo jednakopravnost Hr-
vata na prostoru cijele BiH s dru-
gim narodima.To isto `elimo i za

druge narode ako su neravnopravni
na pojedinim prostorima - kazao je
Juri{i}, javila je Onasa. 
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EKSKLUZIVNO @eljko Kopanja, vlasnik „Neza vi

Nisam advokat M
Razgovarao: 

Almedin [I[I]

@eljko Kopanja, vlasnik „Nezav-
isnih novina“ i „Glasa Srpske“, koji
va`i za jednog od najmo}nijih ljudi
u RS, u ekskluzivnom intervjuu za
„Avaz“ prvi put poja{njava razloge
otvorenog pisma koje je prije tridese-
tak dana uputio nedavno inaugurir-
anom predsjedniku RS Miloradu
Dodiku.

- Vi{e sam puta Dodiku kao pri-
jatelju rekao da se je`im odre|enih li-
kova koji ga sa~ekuju pred restorani-
ma, Vladom, na sportskim terenima
i da }e ga ubiti ti ljudi koji, jednosta-
vno, nemaju ni politi~ki ni naciona-
lni stav, nego ih samo interesuje ka-
ko da iskoriste njegovu poznatu sla-
bost prema ljudima - ka`e Kopanja.

Trenuci iskrenosti
� Skoro svi mediji u BiH objavili
su dijelove Va{eg otvorenog pisma,
u kojem Dodika, izme|u ostalog,
pozivate u otvorenu borbu protiv
korupcije te da „zatvori vrata bu-
d`etskim tajkunima i iz svog ok-
ru`enja udalji novope~ene bizni-
smene“. S obzirom na brojne {pekl-
uacije, {ta ste zapravo htjeli tim pi-
smom, jer ste Dodiku mogli sve re}i
u ~etiri oka?

- Koliko poznajem Dodikov po-
liti~ki put, on se nikada s ljudima ni-
je obra~unavao personalno, niti je ne-
kada nekoga od njega glava zabolje-
la. Upravo su tu njegovu vrlinu poje-
dinci po~eli zloupotrebljavati i oni su
se prepoznali u pismu. Dakle, ja sam
mu to govorio, ali takvi su ga i dalje
nastavili opsjedati. 

Jednostavno, u trenucima iskreno-
sti, kada se ~ujem s njim telefonom,
ka`e da je premoren, da mu je dosta
svega, ali nema snage da ka`e ljudi-
ma: „Odmaknite se od mene, pusti-
te me da radim.“ I sasvim je norma-
lno da svaki ~ovjek mo`e popustiti pr-
ed takvim ljudima koji samo `ele
ostvariti svoje interese. To je bio ra-
zlog i zato sam mu uputio otvoreno
pismo. Vi{e puta sam o tome razgo-
varao s njim, ali on smatra da je na{
narod takav i da se tu ni{ta ne mo`e.
� Kriti~ari aktuelne vlasti u RS
vjeruju da je ovo pismo plod Va{eg
dogovora s Dodikom?

- Ma, apsolutno o tome nema go-

vora. Jedini koji su znali da }u napi-
sati pismo, ali ne i {ta }u napisati, bi-
li su Sanja Pej~inovi} iz Ameri~ke
ambasade u BiH i D`onatan Mur
(Jonathan Moore). Jednostavno, u
meni je prevrnulo kada sam vidio ka-
ko ga opsjedaju ljudi kojima u cilju ni-
je ni BiH, ni RS, ni Banja Luka, ne-
go samo vlastiti d`epovi. 
� Zbog ~ega Dodik nije odgovorio
na Va{e pismo, barem javno?

- Desilo se ne{to interesantno. Po-
jedinci koji su se prepoznali u pismu
slali su Dodiku i njegovoj porodici po-
ruke u smislu da je „@eljko Kopanja
|ubre i da im je zabio no` u le|a“. A
onda su ti isti ljudi poslali meni po-
ruke drugog sadr`aja! Dobijao sam

poruke poput: „Svaka ~ast, @eljko, ne-
ka si to napisao, tako mu samo mo`e{
pomo}i, i njemu i njegovoj porodici.“
Dakle, govorimo o moralnom suno-
vratu tih ljudi koji su se prepoznali u
pismu. 

Moralni sunovrat
� Kakav }e onda u budu}nosti biti
Va{ i odnos Va{ih medija prema
tim ljudima?

- Apsolutno nepopustljiv. Svim
snagama bacit }emo se na ~i{}enje
prostora BiH i RS kada je u pitanju
borba protiv korupcije, jer, jednosta-
vno, to je karcinom koji je zahvatio
cijelu BiH.
� Je li Vam kao utjecajnom ~ov-
jeku u RS i dr`avi, a samim tim i
medijima u Va{em vlasni{tvu, jo{
na prvom mjestu BiH i njena

dr`avotvornost, a napredak RS u
okviru takve jedinstvene i funkcio-
nalne dr`ave, kako ste ve} govorili,
ne bi nikome trebao smetati?

- Ja svoj stav nisam promijenio.
Bosna i Hercegovina jeste moja
otad`bina, Republika Srpska jeste
moj entitet, Banja Luka jeste moj gr-
ad, a Milorad Dodik jeste moj prija-
telj. Me|utim, neke stvari su se pro-
mijenile u Sarajevu, koje su izazvale
odre|ene reakcije u Banjoj Luci i Mo-
staru. Mislim da je gre{ka u Sarajevu.
� Mislite na odre|ene politi~ke
opcije, ili...

- Na dio politi~kog, ali i na dio me-
dijskog miljea. A evo za{to. Sarajevo
bi moralo prepoznati neke vrijedno-

sti u Banjoj Luci i Mostaru i onda ih,
kao intelektualno i finansijski na-
jmo}niji grad, pa na kraju i glavni gr-
ad, privla~iti. Me|utim, iz dijela sa-
rajevskog politi~kog i medijskog mi-
ljea isijava mr`nja koja izaziva kontr-
aefekt i zapravo udaljava Banju Lu-
ku i Mostar. 

Ja to govorim ve} dvije godine, a
onda to ovi miljei plasiraju kao da sam
ja Dodikov advokat. Ne! Rije~ je o di-
jagnozi koju sam davno uspostavio.
Ne tvrdim da sam u potpunosti u pr-
avu, ali mislim da Sarajevo snosi
najve}u odgovornost za trenutno po-
gor{ano stanje.

Stvorena je percepcija da su u RS
svi ~etnici, svi ratni zlo~inci, svi agr-
esori, svi kriminalci, da ovdje ne ho-
daju normalni ljudi, nego neki sa
{ubarama i kokardama. Napravite
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Lagumd`ija i Tihi} nakon sastanka: Najva`niji zadatak ustavna reforma

SDP i SDA o eventualnom koaliranju 

Timovi }e izraditi
programske osnove 

Lagumd`ija odbacio mogu}e kvalifikacije da je 
nakon 2S i 2H formiran i 2B blok

Rukovodstva SDP-a BiH i SDA
obznanila su nakon ju~era{njeg sa-
stanka u Sarajevu da su postigla do-
govor o formiranju „tima za izradu
programskih osnova za rad bu-
du}ih vlada na svim nivoima vlasti“.

Predsjednik SDA Sulejman Ti-
hi} kazao je da prvi i najva`niji za-
datak nove vlasti treba biti ustavna
reforma, a ako postoji spremnost za

to, bilo bi dobro formirati parlame-
ntarnu ve}inu koja bi mogla izgla-
sati te reforme

Mogu}i partneri  
- Dogovorili smo se da razgova-

ramo o uspostavi parlamentarne
ve}ine na svim nivoima, od kanto-
nalnih, entitetskih do dr`avnog ni-
voa. Tako|er, razmijenili smo
mi{ljenja o op}oj politi~koj situaci-
ji, mogu}im partnerima u vlasti te
parlamentarnim ve}inama - rekao je
Tihi}.

Predsjednik SDP-a Zlatko Lagu-
md`ija zahvalio je Tihi}u i kolega-
ma iz SDA na jednom, kako je ka-
zao, prijatnom, iskrenom, konstru-
ktivnom i otvorenom razgovoru. On

je odbacio mogu}e kvalifikacije da
je nakon 2S i 2H formiran i 2B blok,
aludiraju}i na nacionalne blokove
koje su formirali SNSD i SDS te
HDZ BiH i HDZ 1990.

Bo{nja~ka opcija
- Postigli smo saglasnost da tre-

ba napraviti programski savez poli-
ti~kih snaga u cijeloj BiH, koji bi bio

svjevrstan evropski blok... Mi jesmo
i bo{nja~ka opcija, ali smo, prije sve-
ga, bh. opcija. Mi }emo razgovara-
ti i s predsjednicima drugih poli-
ti~kih partija kako da do|emo do
vlasti koje bi bile promotor evro-
pskih obaveza BiH - kazao je Lagu-
md`ija i dodao da je potrebno napr-
aviti veliku koaliciju za veliki posao.

Lagumd`ija je upozorio da SDP
ne ̀ eli ponoviti prethodne ~etiri go-
dine te da se ne}e dogoditi da jedi-
na promjena bude to da SDP zami-
jeni Stranku za BiH.

On je izrazio spremnost da s ko-
legama iz SDA napravi zajedni~ki
blok, jer, kako je kazao, „BiH ne
mo`e tra`iti rje{enje u tri etni~ka sa-
veza“. F. KARALI]

Tihi} je ju~er kazao da je stav
SDA da }e za dr`avnog premijera
podr`ati kandidata najja~e stranke,
u ovom slu~aju SDP-a, dok je
Lagumd`ija pojasnio da se isti
princip podrazumijeva i na fede-

ralnom nivou.
Na upit novinara da li uz

pomo} premijera Mustafe Muje-
zinovi}a blokira rad Vlade
FBiH, Tihi} je odgovorio nega-
tivno.

SDP-u i dr`avni i federalni premijer?
Kop

Bojim se da se iz Sarajeva inicira raspad dr`ave � Korupcija je ka

� Imate li informacije kada bi
mogla biti formirana vlast na
dr`avnom nivou i kako bi ona
mogla izgledati?

- Nemam, ali volio bih da bude
{to prije. Ja sam se nakon tri-~eti-
ri godine, koliko nisam razgovar-
ao sa Zlatkom Lagumd`ijom, s
kojim sam dugo godina bio prija-
telj i dijelio iste politi~ke vrijedno-
sti, prije mjesec i po prvi puta sr-
eo i popio kafu u Sarajevu, a onda

jo{ nekoliko puta. 
Ne volim sebe stavljati u ulogu

koja mi ne pripada, ali poku{avam
kroz te kontakte s Dodikom i La-
gumd`ijom, sa ̂ ovi}em i Tihi}em,
dati svoj doprinos da se relaksira-
ju odnosi i na|u rje{enja koja }e za-
dovoljiti sve. Jo{ sam pesimista
zbog udaljenih stavova i rana koje
su u me|uvremenu nastale. Trebat
}e vremena da se popeglaju ti
odnosi. 

Susret s Lagumd ìjom 
nakon dugo vremena
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Mostar: S me|ustrana~kog sastanka 

^
Konsultacije kod predsjednika RS Milorada Dodika

SNSD }e mandatara ponuditi sljede}e sedmice 
Predstavnici SDS-a istakli da ostaju opoziciona stranka u ovom entitetu

Predsjednik RS Milorad Dodik ju~er je s predstavni-
cima SNSD-a, SDS-a i Privredne komore RS obavio ko-
nsultacije o mandataru nove Vlade RS. Nije saop}eno
nijedno ime, osim da }e o tome odluku donijeti SNSD
po~etkom sljede}e sedmice.

- Razgovarali smo o nekoliko imena, ali nijedno nije ko-
nkretno definisano i o tome }e se izjasniti Izvr{ni odbor
SNSD-a. Novi mandatar bit }e prihvatljiv za sve potenci-
jalne koalicione partnere. S obzirom na izborni rezultat,
SNSD }e sigurno imati ve}inu u novoj Vladi RS - kazao
je potpredsjednik SNSD-a Igor Radoji~i} i dodao da }e u
Vladi RS biti najmanje polovina ~lanova SNSD-a.

Predstavnici SDS-a istakli su nakon sastanka s Do-
dikom da oni ostaju opoziciona stranka u ovom entite-
tu i da kao takvi nisu ni bili ponu|eni da daju ime ma-
ndatara.                                                                    B. S. Banja Luka: S ju~era{njeg sastanka (Foto: M. Lugi}) 
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Ju~era{nja sve~ana akademija u
Mostaru na kojoj je o`ivljen duh
„Herceg-Bosne“ jo{ jednom je po-
kazala koliko su `ivi separatisti~ki
i velikodr`avni projekti ~iji je kr-
ajnji cilj razbijanje dr`ave BiH. 

Pozdravi Dragana ^ovi}a iz
„hrvatske federalne jedinice“ i sla-
vljenje HZHB, koji nesumnjivo
smrde na nastavak projekta iza
kojeg su ostali hiljade `rtava, logo-
ri, paljevine i progoni, jesu zloslu-
tni, ali istovremeno okre}u pa`nju
javnosti prema glasu razuma koji
godinama pronosi ~estiti bosanski
Hrvat, dekan Filozofskog fakulte-
ta u Sarajevu dr. Ivo Kom{i}. 

Njegove mudre poruke da je no-
va „Herceg-Bosna“, kao i ona sta-
ra, neostvariva ludost, morale bi na-

pokon probuditi hrvatsko bi}e
usnulo u slatkorje~ivost nacionali-
zma. Naprosto je za hrvatsku opsto-
jnost bitno shvatiti koliko je pro-
fesor Kom{i} u pravu kada ka`e da
je „Herceg-Bosna“ najve}a tragedi-
ja u povijesti Hrvata i da je poku{aj
secesije u „zlo~ina~kom pothvatu“
stvaranja velike Hrvatske nanio na-
jvi{e {tete obi~nom hrvatskom
~ovjeku. 

Kom{i}, koji je postao demo-
nter zabluda svog naroda, ~in-
jenice o pogubnoj politici Franje
Tu|mana prema BiH govorio je
jo{ u jeku rata. Tada se u za-
mi{ljenoj „Herceg-Bosni“ i zbog
manjih stvari gubila glava. Isto to
ovaj veliki intelektualac govori i
danas. F. VELE

Kom{i}: Precizna dijagnoza

Li~nost dana Dr. Ivo Kom{i}

Demonter zabluda
Za hrvatsku opstojnost bitno je shvatiti koliko je 

profesor Kom{i} u pravu kada ka`e da je 
„Herceg-Bosna“ najve}a tragedija u povijesti Hrvata 

Centralna izborna komisija
(CIK) BiH danas bi na sjednici tr-
ebala utvrditi ko je sve od novoiza-
branih poslanika odbio mandate u
parlamentima i skup{tinama kako
bi ih dodijelila sljede}ima s liste.
Do sada je, kako nam je potvrdila
Maksida Piri}, portparol CIK-a, to
u~injeno u tri slu~aja. 

S obzirom na to da je dosada{nji
na~elnik sarajevske op}ine Novi
Grad Damir Had`i} odlu~io osta-
ti na toj funkciji, on je odbio novo-
osvojenu poslani~ku poziciju u Pr-
edstavni~kom domu Parlamenta
FBiH, pa je njegov mandat dodije-
ljen sljede}em s liste SDP-a, a to je
Belkisa Vehabovi}.

Zanimljivo je da je mandat
osvojen u Skup{tini Srednjobosa-
nskog kantona odbio i aktuelni mi-
nistar unutra{njih poslova tog ka-
ntona Sed`ad Milanovi}, ina~e ka-
dar SDA. Njegovo mjesto u
Skup{tini dodijeljeno je Bajri Ma-
ki}u.

Tako|er, CIK je zvani~no utvr-
dio i da je Nenad Markovi} iz
SDP-a odbio mandat u Skup{tini
Kantona Sarajevo, pa je on dodije-
ljen Miri Juri}. M. K. 

Had`i}: Mandat sljede}em s liste

Nakon intoniranja himne Hrvatske, ju~er je u Do-
mu „Herceg Stjepan Kosa~a“ u Mostaru odr`ana
sve~ana akademija kojom je obilje`ena 19. godi{njica od
utemeljenja „hrvatske zajednice Herceg-Bosne“ (HZHB). 

Predsjednik HDZ-a BiH Dragan ^ovi}, koji je svoj
govor na sve~anosti zapo~eo „pozdravom iz prijesto-
nice federalne jedince s hrvatskom ve}inom“, izjavio
je da je BiH neodr`iva dr`ava u kojoj, kako je rekao,
nije osgurana jednakopravnost Hrvata. On je dodao da
jedino federalna jedinica s hrvatskom ve}inom gara-
ntira racionalnu BiH.

- Ja u HZHB prepoznajem puno toga {to je bilo do-
bro za BiH i za hrvatski narod. Da je nije bilo, sigur-
an sam da hrvatski narod ne bi imao {ansu da se bo-
ri za svoju BiH. Hrvati su svjesni pozitivne uloge ko-
ju je imala HZHB - kazao je ^ovi}. A. Du. Sa sve~ane akademije: Intonirana himna Hrvatske (Foto: I. Rozi}) 

za visnih novina“ i „Glasa Srpske“
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malo analizu u dijelu sarajevskih
medija, pa }ete vidjeti da u Banjoj Lu-
ci nema ni lijepe ̀ ene, ni lijepog psa,
ni lijepe ulice, ni lijepe zgrade. To isi-
javanje neke vrste mr`nje prema Ba-
njoj Luci i Mostaru je glavni gener-
ator problema koji imamo. 

Mo`da nisam u pravu, ali Saraje-
vo je izabralo put pokoravanja Banje
Luke i Mostara, {to je potpuno iraci-
onalno i nemogu}e. U vrijeme Alija-
nse za promjene stvorena je energija
koja je mogla integrisati dr`avu u ra-
znim oblastima, a svi smo se ta-
kmi~ili ko }e vi{e uraditi na manife-
staciji zajedni{tva u BiH. Me|utim,
to je odjednom nestalo, a vremenom
se po~ela stvarati percepcija da su u
RS sve lu|aci, ~etnici i ratni zlo~inci,
nekakav polusvijet, {to je odguralo Ba-
nju Luku i Mostar od Sarajeva. 

To vam govorim iz iskustva ko-
ntakata s obi~nim ljudima i poslo-
vnim partnerima. Bojim se da takvo
pona{anje Sarajeva destabiliziraju}e
djeluje po cijelu dr`avu.
�Ve} neko vrijeme upozoravate na

neophodnost relaksacije politi~kih
odnosa u BiH. Kako do toga do}i?

- Prema meni, prvi korak je bio,
bez obzira na to {to je to pro{lo nepr-
imije}eno u {tampi u FBiH, inaugu-
ralni Dodikov govor. Veoma je
zna~ajno da se Dodik, kao personifi-
kacija Srba u BiH, htjeli mi to prizna-
ti ili ne, pridru`io izvinjenjima za sve
nevine ̀ rtve. Dakle, on je naro~ito na-
glasio da se izvinjava za zlo~ine koje
su po~inili pripadnici njegovog nar-
oda. A to je ~in ohrabrenja, to je ~in
politi~ke hrabrosti! 

Jasno i glasno rekao je da u RS ni-
ko ne mo`e biti za{ti}en zato {to je Sr-
bin, ili proganjan zato {to je Bo{njak
ili Hrvat, da }e biti predsjednik svih,
bez obzira na nacionalnu i vjersku pr-
ipadnost. I to se onda pre}uti?! 

Me|utim, kada Dodik, tempera-
mentan kakav jeste, ka`e re~enicu
vi{e u mikrofon, to je glavna tema. Ja
sam ju~e (srijeda, op. a.) u Sarajevu
imao ozbiljne razgovore s ljudima iz
me|unarodne zajednice o mnogim,
pa i tim stvarima, i re}i }u vam da su

i oni primijetili da ne popu{ta ta pe-
rcepcija da se sve {to je dobro u RS
mora pre}utati. ^emu to vodi, ja ne
znam, ali bojim se da vodi raspadu
dr`ave, a najve}i dio krivice za to sno-
si Sarajevo.

Uzvra}anje na uvrede
�Ali, mo`e li biti relaksacije sve dok
Dodik kontinuirano verbalno nasr}e
na dr`avu i govori „da }e Bosne i
Hercegovine biti dok mora“?

- Iz onog ugla kako ja vidim Do-
dika, on mnogo toga ka`e {to i ne mi-
sli. Da li zbog izborne kampanje, da
li da uzvrati na uvrede, a sjetite se {ta
je sve iz Sarajeva re~eno za Dodika i
koliko su izvrije|ani on i njegova po-
rodica. Od njega su napravili krimi-
nalca, pa ispade da ni Al Kapone
(Capone) nije kao Dodik. 

Sjetite se kampanja vo|enih u
nekim medijima, a on je takav da od-
govara odmah na prvu, i onda ka`e sv-
a{ta, ~esto ono i {to ne misli. Me|utim,
pogledajte i preslu{ajte inauguralni go-
vor. To je ozbiljan Dodik.

Kopanja: Zna~ajno je {to se Dodik pridru`io izvinjenjima za sve nevine `rtve (Foto: M. Lugi})
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Iz Centralne izborne komisije

U poslanike ne}e Had ì},
Milanovi} i Markovi}

Obilje`ena 19. godi{njica takozvane Herceg-Bosne

^ovi}ev pozdrav iz ’prijestonice hrvatske jedinice’
BiH neodr`iva dr`ava, poru~io lider HDZ-a BiH
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